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Veldhoven, 23 oktober 2020  

Betreft: Artikel 42 vragen aanpak zwerfafval  

Geacht college, 

Op diverse plaatsen in ons mooie Veldhoven wordt zwerfafval aangetroffen: in de berm langs 

fietspaden, op openbare parkeerterreinen, bij verkeerslichten, in openbare recreatieruimen etc. 

Het opruimen van zwerfafval is uiterst kostbaar, want arbeidsintensief. Het laten liggen is echter 

geen optie. Zwerfafval heeft namelijk grote invloed op de leefbaarheid (ergernis, woongenot,), 

de gezondheid van mens en natuur (verstikking, nanoplastics / plastic soep in de zee, aantasting 

ecosysteem), de circulaire economie (verlies van grondstoffen) en zorgt voor tal van kosten 

(kosten van opruimen, preventiekosten, omzetverlies winkeliers, kosten rioolzuivering ed.)  

bron: CE Delft. 

Jaarlijks wordt naar schatting ongeveer 50 miljoen kilo (!) zwerfafval op straat gegooid of 

belandt het in het groen (bron: Milieucentraal). Volgens onderzoek van CE Delft belanden 

jaarlijks 100 tot 160 miljoen (!) blikjes als zwerfafval in het milieu en sterven naar schatting 

4000 koeien per jaar doordat scherven van blikafval via gemaaid gras in hun voedsel komt. 

Hiermee is dan ook duidelijk dat zwerfafval een groot maatschappelijk probleem vormt dat ons 

allen, mens én dier, raakt. Zwerfafval is daarnaast een actueel probleem, gelet op de 

“zwerfkapjes” en een regionaal probleem, gelet op de rattenoverlast in Veldhoven.  

Hoewel uit cijfers blijkt dat bijna 95% van de Nederlanders zich ergert aan zwerfafval, gooit 

bijna 1 op 4 van de mensen zelf ook weleens wat op straat (bron: Milieucentraal).  

De gemeente Veldhoven is aangesloten bij de Statiegeld Alliantie, dat is een stap in de goede 

richting, maar het is niet genoeg. Daarom wenst de Veldhovense VVD graag de volgende 

vragen voor te leggen: 

1. Op welke wijze wordt zwerfafval binnen Veldhoven bestreden?  

2. Op welke wijze kunnen scholen, burgers en bedrijven actiever worden betrokken bij 

(het terugdringen van) zwerfafval?  

3. Welke innovatieve oplossingen kunnen worden ingezet om de hoeveelheid zwerfafval 

terug te dringen? 



4. Ziet u toegevoegde waarde in het aanpassen van de huidige infrastructuur en/of te gaan 

werken met een beloningssysteem?  

5. Kan de huidige handhaving worden aangescherpt en/of hogere boetes worden 

opgelegd?  

Verder constateren wij dat in den lande steeds meer gebruik wordt gemaakt van het zogeheten 

Opt-insysteem voor reclamedrukwerk. Dit (mede) om de hoeveelheid (zwerf-)afval te 

beperken. 

6. Is een dergelijk systeem al weleens in jullie college besproken? Zou een dergelijk 

systeem, volgens u, bijdragen aan o.a. de aanpak van (zwerf)afval?  

 

Bij voorbaat dank voor de beantwoording van de voorgelegde vragen.  

 

 

Namens de Veldhovense VVD 

Vivianne Van Wieren 

 


